

# **English-speaking countries**

---

Англоговорящие страны

- ◆ the UK
- ◆ Ireland
- ◆ the USA
- ◆ Canada
- ◆ Australia
- ◆ New Zealand

# the UK (Великобритания)



## **the UK – the United Kingdom**

**Four countries belong to the UK. These are England, Scotland, Wales and Northern Ireland.**

**Четыре страны принадлежат Великобритании. Это:  
Англия, Шотландия, Уэльс и Северная Ирландия.**

The capital of England is London. London is famous for Big Ben and buses called “double-deckers”. Everyone in the UK speaks English.

Столица Англии – Лондон. Лондон известен Биг-Беном и двухэтажными автобусами. Все в Великобритании говорят на английском.

# THE FLAG OF THE UK





# Ireland (Ирландия)



Ireland doesn't belong to the UK. It is located next to the Northern Ireland. The capital of Ireland is Dublin. People speak not only English, but also Irish.

Ирландия не принадлежит Великобритании. Она расположена рядом с Северной Ирландией. Столица Ирландии – Дублин. Люди говорят не только на английском, но и на ирландском языке.

# THE FLAG OF IRELAND



# the USA (США)



The USA is one of the biggest countries in the world. It is located on the North American continent. The USA has got 50 states.

США – это одна из самых больших стран мира. Расположена на континенте Северная Америка. Имеет 50 штатов

The capital of the USA is Washington D.C. The most popular cities of the USA are Washington, New York, Los-Angeles and Chicago.

Столица США – Вашингтон. Самые популярные города США:

Вашингтон, Нью-Йорк, Лос-Анджелес, Чикаго.



# Canada (Канада)



Canada is situated on the North American continent. It is situated next to the USA. The capital of Canada is Ottawa.

Канада расположена на континенте Северная Америка, рядом с США. Столица Канады – Оттава.

The most popular cities are Montreal, Toronto and Vancouver. Canada is famous for its forests. Most people speak English, the others speak also French.

Самые популярные города – Монреаль, Торонто и Ванкувер. Канада известна своими лесами. Многие люди говорят на английском, остальные говорят так же и на французском.

# THE FLAG OF CANADA



# Australia (Австралия)



Australia is not only a country but also a continent. It is the smallest continent of the world. The capital of Australia is Canberra. The queen of Australia is Queen Elizabeth II.

Австралия – это не только страна, но и континент. Это самый маленький континент в мире. Столица Австралии – Канберра. Королева Австралии – Королева Елизавета II (как и в Великобритании).

It is famous for the production of sheep wool. It is an exotic country. There are a lot of unusual animals (such as kangaroos or koala-bears) living in Australia. The largest city of New Zealand is Auckland.

Известна производством овечьей шерсти. Это экзотическая страна. Там живет множество необычных зверей (таких как кенгуру и коалы).

Крупнейший город Новой Зеландии – Окленд.

# THE FLAG OF AUSTRALIA



# New Zealand (Новая Зеландия)



New Zealand is situated to the south-east of Australia. It consists of 2 large islands. Only here you can see such a bird as a kiwi. It has no wings. It is a national symbol of New Zealand.

Новая Зеландия находится к юго-востоку от Австралии. Состоит из 2 больших островов. Только здесь ты можешь увидеть такую птицу как «киви». У нее нет крыльев. Это национальный символ Новой Зеландии.

The capital of New Zealand is Wellington. People in New Zealand mostly speak English. But the other official language is Maori.

Столица Новой Зеландии – Веллингтон. Люди в Новой Зеландии говорят на английском. Другой официальный язык – язык Маори.

This is kiwi.



# THE FLAG OF NEW ZEALAND

